

**Goethe-Institut Philippinen Newsletter - German silent movie  
*Berlin, Symphony of a Great City* at 9th International Silent  
Film Festival**



Dear friends of the Goethe-Institut,

Welcome to our newsletter!

We want to keep you up to date with what is happening around your Goethe-Institut, along with current information about German culture and activities in the Philippines.



**Famous silent classic *Berlin, Symphony of a Great City* at the  
9th International Silent Film Festival**

For this year's Silent Film Festival Germany shows the silent film *Berlin, Symphony of a Great City* on **August 29, 5:00 PM**.

The symphonic documentary, directed by Walther Ruttmann, is an homage to the metropolis Berlin in the 1920s and one of the most famous German silent classics.

The German composer, musician and conductor **Pierre Oser**, the Filipino musical

virtuoso **Jaimar Palispis** and his band **Big Jazz Balloon** will lead through the Symphony of a Great City with a Jazz composition spiced by a uniquely Filipino touch brought by the inclusion of ethnic instruments.

**Saturday, August 29, 2015**

**Berlin, Symphony of a Great City**

**Venue: Shang Cineplex, Shangri-La Plaza, Mandaluyong City**

**Time: 5:00 PM**

**Free Admission**

For further information on *Berlin, Symphony of a Great City* or Big Jazz Balloon and Pierre Oser and Jaimar Palispis visit our website:

[9th International Silent Film Festival](http://www.9thinternational.org)

Contact: +632 8405723 to 24

[program@manila.goethe.org](mailto:program@manila.goethe.org)

### **Der deutsche Stummfilmklassiker *Berlin, die Sinfonie der Großstadt* beim 9. Internationalen Stummfilmfestival**

Zum diesjährigen Internationalen Stummfilmfestival zeigt Deutschland am **29. August um 17:00 Uhr** den Stummfilm *Berlin, die Sinfonie der Großstadt*.

Die sinfonische Dokumentation von Regisseur Walther Ruttmann ist eine Hommage an das Berlin der 20er Jahre und gleichzeitig einer der bekanntesten deutschen Stummfilmklassiker.

Als Begleitung zum Film wird eine klassische Jazzkomposition mit einzigartigem philippinischen Einfluss uraufgeführt, die aus der Zusammenarbeit des deutschen Komponisten, Musikers und Dirigenten **Pierre Oser** mit dem philippinischen Musiker und Komponisten **Jaimar Palispis** und seiner Band **Big Jazz Balloon** entstanden ist.

**Samstag, 29. August 2015**

**Berlin, die Sinfonie der Großstadt**

**Ort: Shang Cineplex, Shangri-La Plaza, Mandaluyong City**

**Uhrzeit: 17:00 Uhr**

**Freier Eintritt**

Weitere Informationen zum Film *Berlin, die Sinfonie der Großstadt* oder zu Big Jazz Balloon, Pierre Oser oder Jaimar Palispis finden Sie auf unserer Webseite:

[9. Internationales Stummfilmfestival](http://www.9thinternational.org)

Kontakt: +632 8405723 to 24

[program@manila.goethe.org](mailto:program@manila.goethe.org)

-----  
To unsubscribe from the GImanila-lis mailing list, please send an email with a blank subject and "unsubscribe GImanila-lis" written in the body to [lyris@lists.goethe.de](mailto:lyris@lists.goethe.de)

-----  
Um von der GImanila-Lis-Mailingliste abbestellen, schicken Sie bitte eine Email mit einem leeren Betreff und "abbestellen GImanila-Lis", geschrieben im Körper zu [lyris@lists.goethe.de](mailto:lyris@lists.goethe.de)